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ÉVKÖZI 2. VASÁRNAP                               A év              1– 4 oldal 

 

Olv.: Iz 49,3.5-6 – 1Kor 1,1-3 – Jn 1,29-34 

Keresztelő szent János második tanúsága 

 

KOZMA IMRE OH ATYA SZENTMISÉJÉRŐL  
 

Szentmise bevezetése 

 

Isten hozta a Testvéreket! Köszönjük meg, hogy ma elindultunk ide a templomba! Ezt a 
szentmisét – megnéztem az intenciós könyvben - az Istentől eltávolodott Európa megtéréséért 
ajánljuk fel. Nevesítsük magunkat, az Istentől eltávolodott magyarok megtéréséért is ajánljuk 
fel ezt a szentmisét! Sajátos gondolat ez! 
 

Ma a Margitszigeten délelőtt 11 órakor 

Árpád-házi Szent Margit tiszteletére ajánlják fel a szentmisét! 

 

Margit IV. Béla lánya, szülei a tatárok elől menekültek, Margit az Adriai-tengerpartján 
született. Szülei felajánlották őt Istennek, ha az ország megmenekül! Az ország megmenekült, 
IV. Béla második országalapítóként tisztelt királyunk! Margit elfogadta a felajánlást és a 
nemzetért áldozta az életét! Nagyon közel áll szívemhez Szent Margit tisztelete. Ma nem 
tudok ott lenni a Margitszigeten, mert a kötelesség nem mindig engedi, hogy az ember azt 
tegye, amihez kedve van! Kérjük az Isten kegyelmét és gondoljunk arra:  
 

Európa jövője, 
 a Kárpát-medence magyarjainak jövője 

 azon múlik,  
hogy visszatalál-e az Istenhez! 

 

Szentbeszéd 

 

Kedves Testvérek! II. János Pál pápa kedvenc gondolata volt a tanúságtevés. Sokszor 
emlegette, hogy ebben a korban elsősorban nem tanítókra van szükség, hanem tanúkra. 
Kevesen vannak, akik a tanítást, ezt a csodálatos küldetést tanúságtevésként fogják fel! 

Mindig voltak tanúságtevők Keresztelő Jánostól az évszázadok során a mai napig, akik 
tanúskodnak arról, – ahogy hallottuk Keresztelő János szájából is - hogy Jézus az Isten Fia!  
 

Gabriel Garcia Márquez 
1967-ben tanúságtevőként szinte berobbant a világ tudatába: Gabriel Garcia Márquez 

kolumbiai író, aki a Száz év magány című könyvéért irodalmi Nobel-díjat kapott! A könyv 
témája: Az emberiség megmenekülésének egyetlen feltétele: visszatalál-e Istenhez? 

Fölismeri-e az Istent, elismeri-e az Istent és belátja-e azt, hogy szüksége van a Megváltóra? 
Felsorolja: Elismerjük-e Jézust nem csupán tanítónak, nem csupán mesternek, hanem 
tanúságtevőnek, megváltónak? A könyv azzal foglalkozik, hogy az egymástól elidegenedett 
emberek céltalanná váltak az egyre fokozódó jólét ellenére. Kolumbiában vagyunk. 
 

Lépten-nyomon halljuk napjainkban is, hogy Kolumbiában milyen problémák vannak. 
Márquez már 1967-ben is megállapítja, hogy sok minden jobbra fordult Kolumbiában is. Csak 
hát ma már ott tartunk, hogy az emberiség hálátlan, elégedetlen, a jóléttel sem tud mit 
kezdeni, mert semmi sem elég! 
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Meg kellene újra azt is tanulnunk,  
hogy elég! 

Boldogtalanságunknak sokszor az az oka,  
hogy soha semmi nem elég! 

 

Márquez könyvének témája: Van Isten! 
Hogyan oldódhat meg az egymástól elidegenedett emberiség problémája? Hogyan juthat az 
emberiség ötről-hatra? A könyv eszmei mondanivalója:  
 

Az emberiségnek vissza kell találnia Istenhez, 
ha fenn akar maradni! 

 

A könyv azzal foglalkozik, hogy elindul egy csapat és az őserdőben olyan helyre talál, ahol 

úgy gondolják, - van egy Mózesük, aki vezeti őket – hogy itt megállapodnak, építenek 
lakóhelyet maguknak. Egy kór támadja meg ezeket az embereket: az álmatlanság. Az 
álmatlanság együtt jár a feledékenységgel és nem tudnak ebből kikászálódni. Elfelejtenek 

mindent, a kapának - amit a kezükbe vesznek – elfelejtik a nevét. Ráírják, hogy kapa. A 
legkülönbözőbb eszközökre, a növényekre, az állatokra ráírják a nevüket, hogy el ne felejtsék. 
 

Máquez az épülő falvak, vagy városok közepére 

egy hatalmas táblát helyez el, az van ráírva:  
Van Isten! El ne felejtsék! Istent is elfelejtették!  

Ez a tábla hozza vissza gondolkodásukba az Istent!  
 

Istent, aki úgy szerette a világot,  
hogy Egyszülött Fiát adta oda, 

hogy aki benne hisz, el ne vesszen! 

 

Nem elegendő tudni az Istenről!  
Nem elegendő ismerni az Istent!  
Még az sem elég, hogy elfogadjuk az Istent!  
A mai világ gondolkodásában: Isten igen, 
de az egész kereszténység nem, a vallás nem! 

 

Mindenkinek van külön-bejáratú istene, istenképe, 
aztán az életét úgy éli, ahogy akarja!  

Az ő külön-istene mindenre bólint!  
Az ördög is hisz az Istenben, mégis a kárhozatban létezik! 

 

Az embernek el kell jutni oda, hogy belássa: 
Isten veszi le az emberről a bűnei terhét! 

 

Mostani világunkban az emberek a falvakból a városokba igyekeznek, amit városiasodásnak 
mondanak. Amíg olyan településen él az ember, ahol mindenki ismeri a másikat, addig 
vannak hordozó erők, védelmi erők, szokások, amik megtartó erőként szolgálnak. Lehet, hogy 
félelemből nem teszik meg az emberek azt a rosszat, amit szívük szerint sajnos megtennének!  
 

Városiasodáskor a megtartó erők megszűnnek! Eljönnek a város névtelenségébe és lehull 
minden biztosíték, lehull minden megtartó erő! El lehet bújni, oly nagyon el lehet bújni, hogy 
még a szomszédom nevét sem tudom, talán nem is köszönök neki. Veszélyes dolog köszönni 
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valakinek, akkor egy kapcsolat kezdődhet. Nem akarom a kapcsolatot, elidegenedtünk 
egymástól. Bele ne lásson az életembe az a másik ember! Van rejtegetni való!  
 

A rejtegetett gyarlóságainkat, gyengeségeinket, bűneinket 
 akarja elvenni az Isten! 

 

Szemléletváltás: Íme az Isten Báránya 
Márquez nagyszerű gondolatához csatlakozva ezen a mai vasárnapon oda kellene figyelni arra 
a szemléletváltozásra, amit Jézus hozott! Keresztelő János magatartásában láthatjuk a 

hatalmas fordulatot! János azt mondja, ő nem ismerte korábban Jézust, de róla tett tanságot. 
Ismerjük, hogyan prédikált János addig, amíg Jézussal nem találkozott: Jön az Isten, kezében 
a fejsze, - mondja - majd kivágja a gyümölcstelen fákat, kezében a szórólapát, elválasztja a 
búzát a pelyvától és a pelyvát elégetik! 
 

Amikor János találkozik Jézussal: Íme az Isten Báránya! 

A Bárány, aki elveszi a világ bűneit! 

 

Nem a zsidók haragvó Istene, nem a zsidók bíró Istene,  
nem a zsidók hatalmas Istene, aki rendet teremt,  

hanem az Isten Báránya, aki elveszi a világ bűneit,  
aki magára veszi a világ bűneit!  
 

Ha valaha aktuális volt ez a gondolat, akkor ma különösképpen is az, mert a világ problémáit 
biztos, hogy jobban meg lehet oldani a szelíd Bárány lelkületével, mint az ordító oroszlán 
magatartásával. Az oroszlán körüljár, keresi, kit nyeljen el, olvassuk a zsoltárokban! Isten 
Báránya hangtalanul jön, nem halljuk a hangját, hanem elhozza hozzánk az Isten megmentő 
szeretetét! Micsoda különbség! Mekkora váltás!  
 

Az Ószövetség világa: Szemet szemért, fogat fogért! Az Újszövetség látásmódja: Elveszi a 
világ bűneit, hogy az ember újra élhessen, új életet kezdhessen, megmenthesse az életét!  
Úgy szerette Isten a világot, hogy Egyszülött Fiát adta, hogy aki benne hisz, el ne vesszen! 

 

Roppant aktuális a gondolat most, amikor a migrációról annyit hallunk és egy másik fajta 
szemléletről, a muszlim szemléletről. Akik Allahra hivatkozva milyen eszközöket 
mozgósítanak! Micsoda különbség!  Isten az egész világot meg akarja menteni, de nem 

karddal, nem öngyilkos merénylőkkel, hanem a Bárány szelídségével. Micsoda 
szemléletváltás! 
 

Lecsúsztunk 2000 évet az Ószövetség világába: Szemet, szemért, fogat fogért!  
A harc, az ellenségeskedés, a hátunk mögötti mocskolódások világába csúsztunk.  
A helyett, hogy azt a szemléletmódját tennénk magunkévá, amit Jézus hozott, ami az 
Újszövetség látásmódja: Szeressétek egymást, ahogy Én szerettelek titeket!  
 

Az Istentől elforduló Európának, az Istentől elforduló magyarságnak ezt az 
újszövetségi szemléletet kellene magukévá tenni! Ez az egyetlen megoldás, mondja 
Márquez könyvében, amely könyvért irodalmi Nobel-díjat ad neki a világ!  

 

Milyen döbbenetes! A világ rácsodálkozik erre az értékre, díjazza! Ugyanakkor ez a világ 
egészen másképp gondolkodik, talán a vágyát mondja ki ilyen elismerésekkel, amely minden 
ember szíve mélyén van, mindenki erre vágyakozik, mert nincs más megoldás! 
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Verekedhetünk. Megoldás? Verekedni csak azzal lehet, aki hajlandó verekedni. Hiába akar 
valaki velem verekedni, ha nem vagyok hajlandó a rosszat rosszal viszonozni!  
 

Új látásmód 
Új szemléletmód! Sokszor halljuk még a jóra törekvő emberektől is: Én még keresem az 
Istent. Nem kell keresni az Istent, ő keres minket. Nem nekünk kell az Istent keresni, arra kell 
figyelni, hogy az Isten megtalálhasson bennünket!  
 

Ne meneküljünk Isten elől! 

Álljunk meg! 
Ha megállunk, 

 akkor megtalál bennünket az Isten! 
  

Isten azért nem talál meg bennünket, mert állandóan menekülünk előle! Álljunk meg, akkor 
megtalál bennünket az Isten! A kereszténység lényege, hogy az ember engedi, hogy 
megtalálja őt az Isten! Ha az ember beengedi Istent az életébe, akkor általa, mint tanú által – 

Keresztelő János követőként, Márquez követőként, Árpád-házi Szent Margit követőként… – 

az Isten lesz jelen általunk a világban, Isten lesz jelen a kapcsolatainkban! Ha az életünkben 
jelen van az Isten, akkor a kapcsolatainkban is jelen van! 

 

Csak az lehet keresztény, 
aki beengedi életébe az Istent és szereti a másik embert! 

Aki eddig nem jut el, az nem lehet keresztény! 

 

Ezek által a cselekedetek által van jelen az Isten, van jelen a megváltás világunkban, van jelen 
az újrakezdés, a megújulás, amire oly nagyon vágyakozunk mindannyian. Ha így van, akkor 
váltsunk! Térjünk vissza a jézusi látásmódra! A mai vasárnap arról szól: Jézus, a bárány 
megjelenik és jön felénk! Jövő vasárnaptól és az év többi vasárnapján Jézus elkezd szólni is és 
tanítani fog bennünket! Legyen ez az esztendő egy váltás!  
 

Legyen ez az esztendő szemléletváltás, 
hogy jobban odafigyelünk arra, 

amit majd Jézus tanít nekünk az év vasárnapjain! 

 

+  A M E N  + 

 

Imaszándék a Mi Atyánkhoz 

 

Kedves Testvérek! Ebben az imádságban kérjük az Isten kegyelmét magunk számára és 
embertestvéreink számára, hogy álljunk már meg és engedjük, hogy az Isten beérjen 
bennünket! Én tudom, hogy veszélyes hely a templom, mert itt fennáll az a veszély, hogy az 
Isten ránk talál, legtöbb ember azért nem jön be a templomba, mert ezt el akarja kerülni, úgy 
gondolja, hogy kívül távol van az Istentől! 
 

Térjünk már magunkhoz! 

Vagy, ha minden jó úgy, ahogy van, 
 akkor meg hulljunk! 

De hát, mi szeretnénk élni! 

 


